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Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Inger Sjöberg PRO Farsta centrum 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 
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Ersättare Harry Wikner PRO Hökarängen 

 Marianne Rosén PRO Sköndal 

 Ove Svensson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Sven Engström PRO Farsta centrum 

   

   

Tjänstemän Steinunn Á Håkansson  §§ 1-3 stadsdelsdirektör 

 Eva Duwaldt tf avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker torsdag 20 september. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Sekreteraren bad rådet notera följande i protokollet från mötet den 20 

augusti: I § 5 nämns en planerad omorganisation inom förvaltningen. En 

olycklig formulering gör att ändringen framstår som redan beslutad. Så var 

inte fallet vid tidpunkten för rådets möte – omorganisationen befann sig då 

på planeringsstadiet. 

 

Stig Åström och Ove Svensson påtalade en felaktighet i § 3. Mitt på sidan 

3 står att Atrium berättade att de flesta parkeringsplatser nu har målats. 

Enligt Stig och Ove gav Atrium inte det beskedet vid mötet. 

 

Med dessa noteringar lades rådets protokollet från rådets sammanträde den 

20 augusti 2012 till handlingarna.  

 
§ 3 Dagens gäst: Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson  

Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson hälsades varmt välkommen till 

rådets möte. Steinunn berättade om sin vilja att ge rådet ännu större 

möjlighet att påverka förvaltningens arbete och de nämndärenden som 

faller inom rådets ansvarsområde. Vid remisser bör rådet få möjlighet att 

lämna synpunkter redan innan förvaltningen skriver sitt tjänsteutlåtande. 

Synpunkterna kan sedan antingen vävas in i förvaltningens förslag till 

remissvar eller redovisas i en bilaga till tjänsteutlåtandet. 

 

Även förvaltningens förslag till verksamhetsplan för 2013 kommer på ett 

tidigt stadium att skickas till rådet. Två representanter för båda råden 

kommer också att bjudas in att delta vid nämndens planeringsdagar om 

verksamhetsplanen den 27-28 november. 

 

Steinunn berättade också om de organisationsförändringar som nu har 

förhandlats med fackliga representanter och som kommer att träda ikraft i 

oktober. Förändringarna innebär bland annat att all socialtjänst samlas i en 

avdelning, med Per-Ove Mattsson som chef. Förskola och fritidsverksam-

het kommer att renodlas i en avdelning, dit även kultursamordnaren 

kommer att föras. Kultursamordnaren kommer dock att ha kvar samma 

arbetsuppgifter som idag, däribland hanteringen av föreningsbidrag. 

 

En ny tjänst, utvecklings- och näringslivschef, kommer att skapas och 

besättas av Thomas Kultti, nu tillförordnad chef för avdelningen för barn 

och ungdom. Thomas ska arbeta med näringslivsutveckling och 

Tyngdpunkt Farsta. Som ett led i satsningen på näringslivet har Steinunn 

tillsammans med nämndens ordförande Lars Jilmstad och företrädare för 

fastighetsägaren Atrium Ljungberg träffat Telia Sonera, områdets i särklass 
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största arbetsgivare. Som ett resultat av det mötet kommer stadsdirektör 

Irene Svenonius att träffa koncernledningen för Telia Sonera. Det är 

angeläget att Telia trivs i Farsta och stannar här. Förvaltningen och Atrium 

strävar tillsammans efter att skapa väl skyltade och trygga vägar till och 

från arbetet för Telias personal, med bra belysning och underhåll av 

parkvägar. 

 

Rådet tackade för ett givande samtal med Steinunn. Både rådet och 

Steinunn hoppades på ett givande samarbete framöver. Rådet bad också 

förvaltningen återkomma med förslag på datum för träff med nämndens 

presidium. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 27 september 2012 

Ärende nr 1: Farsta igår, idag och imorgon – anmälan av 

medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Promenadväg längs Magelungen i Fagersjö – svar på 

medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Söderortsvisionen – svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Värdighetsgarantier för äldreomsorgen i Stockholms stad – 

svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att förvaltningens svar var bra och instämde i det. Förslaget 

ger inga verktyg att utveckla garantierna. Det saknas information om vad 

som ska ske om garantierna inte uppfylls – sanktionsmöjligheter saknas. 

 

Ärende nr 16: Överenskommelser för verksamheter som drivs i kommunal 

regi – svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Hemsjukvård – inriktning 2015 – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter och undrade om man vet vad 

distriktssköterskorna tycker om att få ny huvudman. Tillförordnade 

avdelningschefen Eva Duwaldt svarade att man inte vet det, men att 

förslaget varit känt i flera år. Rådet och förvaltningen konstaterade att 

avancerad sjukvård i hemmet, ASIH, är en av de utestående frågor som 

förslaget inte berör. 

 

Ärende nr 18: Riktlinjer för lex Sarah – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter. 
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Ärende nr 19: Avfallsplan för Stockholm – svar på remiss från trafik- och 

renhållningsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 20: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Mix 

Medicare AB 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Rätt till 

värdig omsorg AB 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Som svar på tidigare fråga från Ove Svensson berättade sekreteraren att 

totalkostnaden för parkvägen mellan Magelungsvägen och Ågesta Broväg var 

cirka 395 000 kr, varav stadsdelsnämnden svarade för 300 000 kr och trafik- 

och renhållningsnämnden för resten. 

 

Eva Duwaldt svarade på rådets tidigare fråga om varför kostnaden för 

trygghetslarm anges på hemtjänstfakturan trots att larmet är gratis. Tekniskt går 

det idag inte att ta bort den summa som redovisas. En ändring som skulle göra 

det möjligt att ta bort summan måste beställas lång tid i förväg från 

systemleverantören, och sådana beställningar görs två gånger om året. Felet 

kommer att rättas till så småningom, men det kommer alltså att dröja. 

 

Förvaltningen återkommer med förslag på nytt datum för kvalitetsseminariet, 

som måste senareläggas med anledning av chefsbytet inom äldreomsorgen. 

 

Rådet meddelade att pensionärsföreningarna kommer att lämna sina 

nomineringar till 2013 års råd senast den 15 november. Stadsdelsnämnden 

fattar sedan sitt beslut den 18 december. 

 

På rådets fråga om hur många kunder den kommunala hemtjänsten har svarade 

Eva Duwaldt att det rör sig om 400-500 kunder, men att antalet minskar när fler 

och fler kunder istället väljer privata hemtjänstföretag. Eva gissade att detta kan 

bero på att de privata utförarna blir mer och mer kända bland äldre i området, 

bland annat genom att bekanta anlitar och rekommenderar företagen och genom 

att deras bilar ofta syns i området. 

 

Just nu pågår en brukarundersökning inom hemtjänsten, kommunala som 

privata enheter.  

 

Inger Sjöberg frågade om biståndshandläggare har någon form av praktik under 

sin utbildning. Eva Duwaldt svarade att de har 15-20 veckors praktik, varav en 

större eller mindre del är förlagd ute i verksamhet. 
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Förvaltningen påminde om att det så småningom är dags att söka 

föreningsbidrag för 2013. Ansökningsblanketter och annan information finns på 

stadens hemsida. Förvaltningen lovade återkomma med uppgift om sista 

ansökningsdag. 

 

Med anledning av stadsdelsdirektörens besked att rådet ska involveras på ett 

tidigare stadium i behandlingen av remisser bestämdes att nämndsekreteraren 

skickar remissmaterial till rådet så snart det har kommit in till förvaltningen. 

Rådet lämnar sina synpunkter vid sitt nästkommande möte. Om remissens 

svarstid tillåter kan förvaltningen sedan väga in dessa synpunkter när förslaget 

till svar skrivs. 

 

Rådet bestämmer vid sitt nästa möte den 15 oktober vilka två som kommer att 

representera rådet vid nämndens planeringsdagar den 27-28 november. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Ove Svensson tog upp ett antal brister i Farsta Centrum som kvarstår trots 

att rådet tog upp dem med Atrium Ljungbergs representanter vid förra 

mötet. Målningen av parkeringsplatserna har över huvudtaget inte 

påbörjats, på någon parkeringsplats. Det saknas fortfarande markeringar av 

handikapplatser och av de avfasningar där kundvagnar, rullstolar, rullatorer 

och dylikt kan köras ner från trottoaren. Den lågt hängande skylten på 

parkeringen i närheten av O’Leary´s hänger fortfarande kvar och utgör en 

fara. Skyltar om 30 km/tim vid infarterna har ännu inte satts upp. 

 

Rådet bestämde att en påminnelse om dessa kvarstående brister ska 

översändas till Thomas Levander och Stefan Karlsson, med kopia för 

kännedom till blivande näringslivschefen Thomas Kultti. 

 
§ 7 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


